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Zakelijk verslag 
Informatiebijeenkomst St. Martinus Gemeenteraad en Cie. Leefomgeving  
8 juni 2021, 19.00 uur via MS Teams 
 
Aanwezig 
 
Dagvoorzitter  Democraten Voerendaal 
De heer B. Achten  De heer S. van Dinther (vanaf 19.30 uur) 
  Mevrouw C. Bartels 
College   De heer P. Sullot (tot 20.30 uur)  
De heer W. Houben   De heer M. Dautzenberg   
De heer P. Thomas   De heer H. Dijk  
De heer P. Verbraak   
  Voerendaal Actief 
Ambtelijk  De heer B. Lalieu  
De heer J. Laudy    
       CDA 
VVD Voerendaal     De heer G. Delsing (vanaf 19.30 tot 20.50 uur) 
De heer M. Jongen     Mevrouw M. Paulissen 
        
Fractie Op den Camp     PvdA 
De heer R. op den Camp    De heer R. Stoffels 
       De heer C. Beckers (tot 20.35 uur) 
AGB        
De heer C. Faessen (tot 20.40 uur)   Griffier 
       De heer F. Meijerink     
  

 
De dagvoorzitter geeft de gelegenheid aan de burgemeester om de aanwezigen voor de duiding proces 
en daarna zal de heer Van der Molen de presentatie starten. 
 
Burgemeester Houben bedankt de heer Achten voor de wijze waarop hij in de afgelopen periode in dit 
dossier invulling heeft gegeven aan de rol van onafhankelijk voorzitter. De burgemeester geeft 
vervolgens aan dat het college de afgelopen maanden uitvoering heeft gegeven aan de opdracht om een 
omgevingsdialoog te faciliteren. Dat proces startte op 3 december 2020 met een vergelijkbare sessie met 
raads- en commissieleden. Tijdens die bijeenkomst is de geschiedenis van de locatie Langeberg al 
geschetst. Slotsom daarvan was dat er een tijdelijke omgevingsvergunning zou worden verleend voor de 
nog aanwezige verhardingen en tijdelijke voorzieningen en er werd een opdracht aan initiatiefnemers 
meegegeven om omwonenden en raad mee te nemen in een omgevingsdialoog om het draagvlak te 
peilen voor de denkrichting en visie van initiatiefnemers. In december is de denkrichting en visie aan de 
raads- en commissieleden gepresenteerd. De bedoeling was om in die periode een vergelijkbare 
presentatie te geven aan de buurtbewoners maar op die uitnodiging zijn de buurtbewoners niet 
ingegaan. Er volgde wel een schriftelijke reactie van buurtbewoners waarin werd opgeroepen tot een 
open en gelijkwaardige dialoog als een uitstekende voortzetting van het proces in Rott in voorbereiding 
op toekomstige ontwikkelingen op de Langeberg. In het eerste kwartaal van 2021 is gestart met deze 
omgevingsdialoog. Door de initiatiefnemers is met diverse stakeholders gesproken. Ook met een aantal 
mensen van de Fromberg, vaak in een-op-een gesprekken. Helaas kwam er in eerste instantie geen 
collectieve reactie vanuit de bewoners van Fromberg, wellicht als gevolg van de toen geldende corona-
maatregelen waardoor fysieke ontmoetingen met grotere groepen niet mogelijk waren en omdat de 
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bereidheid voor Teams-overleggen niet groot was. In het tweede kwartaal hebben vervolgens wel online 
sessies met buurtbewoners plaatsgevonden, bijgestaan door de Vereniging Kleine Kernen. Gesprekken 
hebben plaatsgevonden op 24 maart en 29 april waarbij steeds vijf bewoners van drie adressen in 
Fromberg aanwezig waren. Via raadsinformatiebrieven is de gemeenteraad op de hoogte gehouden. Op 
25 mei heeft een brede bijeenkomst plaatsgevonden voor alle betrokken stakeholders en is teruggemeld 
wat de dialoog tot dan toe had opgeleverd aan wensen, bedenkingen, opmerkingen en suggesties. 
Daarbij was ook de Vereniging Kleine Kernen namens de bewoners aanwezig. Het merendeel van de 
bewoners van Fromberg bracht in die periode een eigen visie uit waarvan de raad reeds kennis heeft 
kunnen nemen. Ook de verslagen van de verschillende bijeenkomsten zijn aan de raad verstrekt. De 
bijeenkomst van vanavond is bedoeld om de raad en commissie mee te nemen in de resultaten van de 
omgevingsdialoog tot dusver, of – zoals een van de fractievoorzitters – dat heeft geduid, vanavond vindt 
er een warme overdracht plaats van al datgene dat door de initiatiefnemers is opgehaald. In eerste 
instantie zijn ook die initiatiefnemers verantwoordelijk voor de gevoerde dialoog. Dat past binnen de 
idee van de Omgevingswet en dat zullen we in de toekomst dus vaker gaan zien. Op 8 juli zal de 
gemeenteraad een standpunt moeten innemen om via een bestemmingsplan de denkrichting en visie te 
vertalen. Daarbij behoudt de raad alle rechten voor om een eindoordeel te geven over het 
bestemmingsplan. Daarbij geldt uitdrukkelijk de wens om de gestarte dialoog voort te zetten als de raad 
een voorlopig ‘ja’ geeft. 
 
De dagvoorzitter geeft aan dat hij de zorgpunten die de raad op 3 december heeft geuit, in iedere 
bijeenkomst gespiegeld heeft met initiatiefnemers, bewoners en stakeholders en de zorgpunten van 
bewoners weer heeft gespiegeld met de stakeholders. Die 4 à 5 zorgpunten vormen dan ook de rode 
draad en zullen ook in de bijeenkomst van vanavond worden belicht. Hij geeft het woord aan de heer 
Van der Molen. 
 
De heer Van der Molen geeft aan dat het eerste deel van de presentatie al eerder een-op-een met de 
raad en commissie is gedeeld. Hij geeft aan dat de dialoog een stroef begin kende maar dat uiteindelijke 
de verschillende knelpunten wel zijn geïnventariseerd. Hij licht de ambitie van St. Martinus en de 
plannen op de locatie Langeberg toe aan de hand van de presentatie. De presentatie is bijgevoegd bij dit 
verslag. Initiatiefnemers willen positief bijdragen aan de promotie van Voerendaal. De heer Beurskens 
gaat aan de hand van de presentatie in op de bedrijfsactiviteiten in Vijlen. Wijnproductie zal ook in de 
toekomst volledig plaatsvinden in Vijlen en niet op de Langeberg. Daarvoor vindt ook een uitbreiding 
plaats in Vijlen waarvoor het bestemmingsplan in september in de gemeenteraad van Vaals voorligt. Op 
de Langeberg vindt uitsluitend productie van grappa en sappen plaats. Belangrijk is dat op beide grote 
locaties machines kunnen worden gestald om vervoersbewegingen te beperken. Hij wil benadrukken dat 
hij altijd openstaat om het gesprek aan te gaan en om vragen te beantwoorden; zowel van 
buurtbewoners als van raads- en commissieleden. De heer Van der Molen gaat verder in op de motivatie 
voor bebouwing op de locatie Langeberg en het programma van eisen. Het gaat om arbeidsintensieve 
teelt waarbij veel materieel wordt gebruikt. Daarom is wenselijk dat op locatie ruimte is voor stalling en 
schuilruimte. Het ruimtebeslag op de locatie Langeberg wordt zoveel mogelijk geminimaliseerd. Naast de 
stalling van machines voorziet het plan in de kleinschalige productie van grappa en sappen. Vervolgens 
gaat hij in op de locatieanalyse die door bureau Heusschen*Copier is uitgevoerd. Een uitgebreidere 
versie daarvan is beschikbaar. Heusschen*Copier concludeert dat de bestaande locatie van de 
voormalige loods, landschappelijk gezien, een gunstige plek is om 4 redenen. De locatie ligt op de 
overgang van plateau naar dal, de locatie sluit aan op de groene mantel rond Fromberg en 
cultuurhistorisch zijn er in dit gebied aansluitend op het buurtschap veel fruitboomgaarden geweest. Het 
plan biedt de mogelijk om dat te herstellen. Tot slot draagt de locatie in de bestaande situatie al bij aan 
de inbedding in het kleinschalige helling landschap. Ten aanzien van de ontsluiting van het domein geeft 
hij aan dat deze verlegd wordt zodat verkeer niet door het buurtschap hoeft en gemakkelijker naar de 
ruilverkavelingsweg wordt geleid. 
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Vervolgens gaat de heer Van der Molen in op de dialoog die is gevoerd. Er is met veel belanghebbenden 
gesproken hetgeen hij persoonlijk als erg interessant en leuk heeft ervaren. Er was een grote 
betrokkenheid vanuit allerlei partijen en dat heeft veel goede ideeën opgeleverd. Er zijn uitgebreide 
verslagen gemaakt die beschikbaar worden gesteld. Samenvattingen van de ideeën zijn in de presentatie 
verwerkt. Er is gesproken met IVN, IKL, Stichting Natuurlijk Geuldal, Land van Kalk, Sociëteit Voerendaal, 
winkeliersvereniging en verschillende agrariërs. Vanaf het begin is ook met een klein aantal 
omwonenden gesproken. Het merendeel van de omwonenden wilde eerst in eigen kring tot een 
gedragen visie komen. Er hebben 2 bijeenkomsten plaatsgehad en daarnaast een-op-een gesprekken 
met individuele bewoners. Aan de hand van de presentatie geeft hij een samenvatting van de input op 
regio niveau en op het niveau van het wijndomein. 
 
Ten aanzien van de input van omwonenden geeft hij aan dat er positieve terugkoppeling is ontvangen en 
dat er zorgpunten zijn. Verschillende omwonenden hebben aangegeven het ontwerp van gebouw, het 
herstel van de holle weg en de aanplant van groen te waarderen. Ook is er begrip dat een agrarisch 
bedrijf machines moet kunnen stallen. Bij een aantal omwonenden is er dus steun voor voorbepaalde 
aspecten van het plan. Er zijn echter ook punten van zorg. Dit zijn het spuitbeleid, het verkeer, de 
commerciële activiteiten die worden ontplooid en de omvang van de productie. De heer Beurskens gaat 
in op het spuitbeleid. Hij geeft aan dat hij zelf ook een hekel heeft aan spuiten en dat hij de zorgen dus 
goed begrijpt. Op geen enkele locatie van St. Martinus worden nog herbiciden gebruikt. Op de 
Langeberg is sprake van een 40% reductie van bestrijdingsmiddelen ten opzichte van de vorige 
exploitant. St. Martinus maakt zijn eigen compost en heeft een eigen biologe in dienst. Hij geeft aan dat 
soms voor mensen ook niet duidelijk is met welke middelen gespoten wordt; er ontstaat al snel het idee 
dat het om giftige stoffen gaat. Maar het gaat vaak ook om onschuldige spuitmiddelen als water met 
compostthee. Daarom is voorlichting aan de buurt belangrijk. Daarnaast worden er afspraken gemaakt 
om bijvoorbeeld rijen wijnstronken te verwijderen. St. Martinus is ook bezig om met Brightlands Heerlen 
en de HAS veel meer data uit de wijngaard te halen zodat veel gerichter kan worden gespoten. Het doel 
is om tot 2030 het spuiten met 90% te verminderen. Dan gaat het om 1 tot 3 keer spuiten per jaar in 
vergelijking met 14 tot 16 keer per jaar nu. Daarbij vindt hij het ook van belang dat er landelijke regels 
zijn over de middelen die gebruikt mogen worden. Een deel van die middelen wordt nu uit principe al 
niet gebruikt. St. Martinus legt zichzelf dus strengere regels op. 
 
De heer Beurskens gaat vervolgens in op het aspect verkeer. Hij geeft aan dat hij vaak hoort dat mensen 
denken dat er touringcars komen en honderd auto’s per uur. St. Martinus geeft hoogwaardige 
rondleidingen en proeverijen die passen bij de natuur en de uitstraling van Zuid-Limburg; geen 
massatoerisme. Door goede bewegwijzering vanaf de Ruilverkavelingsweg hoeven auto’s niet door 
Fromberg. Op basis van de ervaringen in Vijlen is de inschatting dat het op de Langeberg gaat om 5 tot 
10 auto’s per uur. De productie ter plaatse leidt tot 3 vrachtauto’s per week gedurende 4 tot 6 weken. 
 
Ten aanzien van de activiteiten ter plaatse, geeft de heer Beurskens aan dat het gaat om kleinschalige 
activiteiten. Het gaat niet om een terras dat voor iedereen toegankelijk is. Het is niet mogelijk voor 
voorbijgangers om een koffie of cola te drinken. Er ligt altijd een combinatie met wijn, rondleiding of 
proeverij. Er is ook geen restaurantfunctie. Het gaat om kleine begeleidende hapjes tijdens een wijn- of 
grappaproeverij. De openingstijden zijn van 10.00 tot 20.00 uur, in het weekend tot 22.00 uur. Overdag 
zijn er rondleidingen en proeverijen, meestal voor een bedrijf of met een vriendengroep. In het weekend 
zijn er ‘s avonds lessen. Lesgeven is belangrijk om mensen te laten zien wat je doet. Er is wel een terras 
voorzien zodat mensen bij mooi weer na een rondleiding of bij een proeverij buiten kunnen zitten. Er 
komen geen feesten of partijen omdat dat niet bij het bedrijf past. Daar mag de gemeente hen ook aan 
houden. Bij de inrichting van het terras zal rekening worden met omwonenden door een groene 
aanplant. Geluidsoverlast is niet te verwachten omdat er geen feesten en partijen zijn. 
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De heer Beurskens gaat vervolgens in op de productie van grappa en sappen. Die productie is 
kleinschalig. Het is een bijproduct en de hoofdproductie is en blijft wijn in Vijlen. Er is dus geen sprake 
van industriële productie op de locatie Langeberg. De geproduceerde grappa wordt ondergronds 
opgeslagen. 
 
De heer Van der Molen geeft ter afsluiting van de presentatie aan dat dit een eerste stap is in de 
duiding. Als er groen licht komt van de raad gaan initiatiefnemers graag verder in gesprek met 
omwonenden en andere belanghebbenden in het bestemmingsplanproces. Als hij terugkijkt op het 
proces zijn de twee belangrijkste vragen van de buurt wat er nu precies komt en of ze er ook op kunnen 
vertrouwen dat het daarbij blijft. 
 
De dagvoorzitter memoreert dat ook in de sessies met bewoners en andere stakeholders de wens is 
geuit om na een besluit van de raad verder in gesprek te gaan om te komen tot optimalisaties. 
Vervolgens geeft hij de gelegenheid tot het stellen van vragen over de algemene inhoud. 
 
De heer Jongen vindt het jammer dat er niemand aanwezig is van de omwonenden. De dagvoorzitter 
geeft aan dat tweemaal met de bewoners is gesproken. Ook bij het derde overleg is de Vereniging Kleine 
Kernen als vertegenwoordiger van de meeste bewoners aanwezig geweest. De bewoners hebben 
aangegeven dat het nu aan de raad is. Als de raad ja zegt, zou een deel van de bewoners in ieder geval 
graag betrokken blijven. Deze bijeenkomst is echt bedoeld voor raads- en commissieleden. 
 
De heer Faessen vraagt aandacht voor storende taalfouten in de presentatie. Verder heeft hij straks nog 
vragen bij de verschillende onderdelen. 
 
De dagvoorzitter geeft aan dat er nog naar taalfouten zal worden gekeken en geeft vervolgens de 
gelegenheid om vragen te stellen over het aspect spuiten.  
 
De heer Faessen geeft aan dat in de presentatie gesproken is over de reductie van het spuiten tot 40% of 
zelfs 10%. Dat zegt niets als je niet weet hoeveel er nu gespoten wordt per kubieke meter. Hij vraagt of 
dat bekend is. De heer Beurskens geeft aan dat het in de wijnbouw net iets anders werkt. Gemiddelde 
rassen in Nederland worden 14 tot 16 keer per jaar bespoten met een pesticide. Dat kan worden 
verminderd door nieuwe rassen aan te planten of door de plant sterker te maken door te spuiten met 
compostthee of algen, of door de bodem aan te pakken. Het gaat om de balans in biodiversiteit. Bij St. 
Martinus is daar volcontinu een biologe mee bezig. Bovendien is precisie landbouw een mogelijkheid om 
het spuiten te verminderen tot 1 tot 3 keer per jaar. Daarnaast gaat het erom welke pesticiden je 
gebruikt. Er zijn middelen die slechter voor het milieu zijn dan andere en daar kun je dus ook een keuze 
in maken. Het is niet een ding dat voor de reductie zorgt. Als je kijkt naar het aantal liters dan begin je 
met 200 liter per hectare en uiteindelijk ga je naar 600 liter per hectare maar het gaat uiteindelijk niet 
om de hoeveelheid maar om wat je spuit. 
 
De heer Op den Camp geeft aan dat hij het positief vindt dat er een biologe in dienst is. Hij vraagt wat de 
invloed van spuitmiddelen op aangrenzende natuurgebieden is. De heer Beurskens geeft aan dat 
biodiversiteit heel belangrijk is. Er liggen juist kansen door de ligging nabij het Natura2000-gebied. Daar 
zijn we echter nog niet want er is lange tijd veel gespoten. Dit heeft dus tijd nodig. De heer Op den 
Camp vraagt of de 0-situatie van de bodem bekend is. De heer Beurskens geeft aan dat er 
bodemanalyses en blad/sap-analyses hebben plaatsgevonden. Ook is er met drones gevlogen en zijn de 
machines uitgerust met allerlei sensoren. De situatie was erg, zeker ten opzichte van Vijlen. Na de 
overname is direct gestopt met herbiciden, dat effect zie je nu na 2 jaar al. Ook bepaalde pesticiden 
worden niet meer gebruikt en je ziet dat de bodem zich begint te herstellen. De heer Van der Molen vult 
aan dat er rondom het Natura2000-gebied meerdere fruitplantages liggen. Ze zien kansen om in 
samenwerking met die agrariërs het Natura2000-gebied verder te versterken. 
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De dagvoorzitter introduceert het thema verkeer. Daarbij kan onderscheid gemaakt worden tussen het 
verkeer op lokaal en regionaal niveau en het verkeer dat direct een relatie heeft tot het voorliggende 
initiatief. Het verkeersaspect op lokaal en regionaal niveau heeft ruimschoots aandacht gekregen in de 
sessie met stakeholders. Aangezien het vanavond gaat om St. Martinus zou daar de focus op moeten 
liggen. Hij geeft de gelegenheid tot het stellen van vragen. 
 
De heer Sullot geeft aan dat in de presentatie 3 locaties in Voerendaal werden genoemd. Ook werd er 
gesproken over korte afstanden voor machines. De heer Beurskens geeft aan dat de Langeberg met circa 
9,6 hectare de grootste locatie is. In Ransdaal ligt nog circa 1,5 hectare. In Klimmen (Kruisboom) en 
Koulen doen ze het dagelijkse onderhoud zelf dus daar worden de machines van St. Martinus nauwelijks 
ingezet. Doordat er geen herbiciden worden gebruikt heb je meer machines nodig. De keuze is gemaakt 
om bij het grootste perceel machines te stallen omdat dat het meest duurzaam is. Machines die niet 
iedere dag nodig zijn worden elders gestald. De heer Sullot geeft aan dat het plukken met de hand 
gebeurt. Hij vraagt hoeveel seizoenswerkers op de locatie werken. De heer Beurskens geeft aan dat het 
gaat om 2 tot 3 tractorbestuurders en 1 tot 2 mensen in de grappa- en sapproductie in de oogstperiode. 
Het onderhoud gebeurt deels met machines en deels handmatig. Daarvoor zijn er 2 ploegen van 10 tot 
12 mensen die 1 tot 4 dagen achter elkaar op de Langeberg werken. Die mensen carpoolen of zetten de 
auto in Vijlen en gaan dan gezamenlijk naar Langeberg. Dat is dus zeker niet iedere dag. In de 
plukperiode wordt vrijwel alles handmatig geplukt. Er zijn oogstmachines voor noodsituaties. 
St. Martinus organiseert plukkersdagen waarbij mensen uit de buurt kunnen meehelpen. Het gaat dan 
om 15 tot 20 mensen, vergelijkbaar met een rondleiding. 
 
De heer Op den Camp vraagt welke producten tijdens de oogst met vrachtwagens worden verplaatst en 
of dat de druiven of de sappen zijn. De heer Beurskens geeft aan dat het gaat om het restproduct na het 
persen, circa 20% van het oorspronkelijke volume. Het gaat om 8.000 tot 10.000 kg per dag in het 
oogstseizoen dat een paar dagen wordt opgespaard voordat het wordt vervoerd van Vijlen naar 
Langeberg.  
 
De heer Op den Camp vraagt hoe lang het destillatieproces van grappa duurt. De heer Beurskens geeft 
aan dat dat afhankelijk is van het soort proces en de grootte van de ketel. Naar verwachting zal dat 500-
800 liter zijn, en dan duurt het 4 tot 5 uur. 
 
De heer Op den Camp vraagt of er is gekeken naar de mogelijkheid om activiteiten te scheiden. Dus 
bijvoorbeeld de rondleidingen ter plaatse en het vertellen over het proces elders. De heer Beurskens 
geeft aan dat rondleidingen het hele jaar door plaatsvinden. Ongeveer 35% in het winterseizoen en 65% 
in het zomerseizoen. St. Martinus is gebouwd op emotie en het gaat om een hoogwaardige 
totaalbeleving. Het werkt niet om op een andere locatie plaatjes te laten zien van het proces. Mensen 
moeten echt op locatie het gehele proces kunnen bekijken, proeven en ervaren. 
 
De heer Jongen geeft aan dat in het verslag van 24 maart wordt gesproken over de verkeerssituatie in 
relatie tot Wijnrestaurant op het land. Hij vraagt hoe onderhavig plan zich daartoe verhoudt. Wethouder 
Verbraak geeft aan dat er op lokaal en regionaal vlak een vraagstuk ligt over het verkeer in het 
Heuvelland. Lokaal wordt in juli een nieuw Gemeentelijk verkeers- en vervoersplan aan de raad 
voorgelegd. In het bestemmingsplan dat door initiatiefnemers opgesteld moet worden, moet ook goed 
onderzoek worden gedaan naar verkeer. Enerzijds hoeveel verkeer het plan genereert en anderzijds hoe 
dat verkeer wordt afgewikkeld. Mevrouw Paulissen vraagt aandacht voor de verkeersveiligheid. 
Voorgesteld wordt om verkeer af te wikkelen via de helling in de Afvaartweg maar die weg is smal en 
niet overzichtelijk. Wethouder Verbraak geeft aan dat het uitgangspunt voor onderhavig plan was dat 
het buurtschap Fromberg ontlast zou moeten worden. Verkeer gaat dus in ieder geval niet door 
Fromberg. In de bestemmingsplanfase moet dan gekeken worden hoe verkeer wel gerouteerd kan 
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worden. De heer Faessen doet de suggestie om elders te parkeren en bezoekers met een elektrisch 
treintje naar de wijngaard te vervoeren. 
 
De dagvoorzitter geeft de mogelijkheid om vragen te stellen over de aspecten commerciële activiteiten 
en productie. 
 
De heer Jongen geeft aan dat in de presentatie en in het verslag van 29 april wordt gesproken over 
educatie. Hij vraagt wat hieronder wordt verstaan. De heer Van der Molen geeft aan dat in het gesprek 
met de Stichting Natuurlijk Geuldal is gesproken over de vraag hoe je bezoekers aan het Heuvelland iets 
kunt meegeven over de kwetsbaarheid van het landschap maar ook hoe je op natuurlijke wijze wijn 
produceert. Zodat je toch een positieve impact hebt terwijl het bezoek aan het heuvelland een gegeven 
is. De heer Beurskens geeft aan dat St. Martinus ook lesgeeft aan leerlingen van de middelbare 
hotelschool over aspecten als duurzaamheid. Educatie door te laten ervaren is heel belangrijk. De heer 
Jongen vraagt er aandacht voor dat als educatie wordt uitgebreid naar bijvoorbeeld basisscholen, dat 
ook iets betekent voor de verkeersbewegingen. 
 
De heer Jongen vraagt naar het bezoek van een raadsfractie dat in een van de verslagen is genoemd. 
Burgemeester Houben geeft aan dat de ondernemer verantwoordelijk was voor de dialoog en de 
terugkoppeling daarover aan de raad. Gedurende die dialoog bleek dat buurtbewoners moeilijk te 
bewegen waren tot een gesprek maar dat zij wel contact zochten met raadsfracties. Daarop is afgewogen 
of de ondernemers ook rechtstreeks met de raadsfracties in gesprek moesten gaan. De ondernemers 
heeft ervoor gekozen om die terugkoppeling plenair te doen aan de gehele raad. Hij geeft aan dat 
daarop een uitzondering is gemaakt richting de PvdA fractie omdat daar al langere tijd een vraagstuk lag 
met betrekking tot de locatiestudie van Heusschen*Copier. Als burgemeester heeft hij aangegeven dat 
het goed zou zijn om in ieder geval over de zorgen van die fractie al het gesprek aan te gaan. De heer 
Stoffels geeft aan dat het verhaal van initiatiefnemers sterk is en dat er een goed gesprek heeft 
plaatsgevonden. De locatieanalyse blijft echter op weerstand stuiten bij de fractie PvdA. Het plan van 
initiatiefnemers had op meerdere plekken kunnen landen. Het plan is nu uitgewerkt op een locatie die in 
het verleden al op weerstand stuitte bij de voltallige raad. In zijn optiek zou de aandacht moeten liggen 
op het initiatief waarbij dan de juiste locatie wordt gezocht. Er wordt een stap overgeslagen. Voor de 
PvdA blijft van belang dat er een zorgvuldige locatieanalyse wordt uitgevoerd. 
 
De dagvoorzitter vraagt of het de PvdA zou helpen om nog eens met initiatiefnemers en 
Heusschen*Copier om tafel te gaan over dit aspect. De heer Stoffels geeft aan dat dat voor de gehele 
raad van belang zou kunnen zijn.  
 
De heer Jongen vraagt naar de groeiambitie van St. Martinus in Vijlen en hoe zich dat vertaalt naar de 
Langeberg. De heer Beurskens geeft aan dat ze in Vijlen bovengronds uitbreidingsmogelijkheden hebben 
waarvan bewust geen gebruik wordt gemaakt omdat men de impact op het landschap zo klein mogelijk 
wil houden. St. Martinus is in de loop der jaren niet veel groter gegroeid. Men wil kwalitatief groeien en 
niet kwantitatief. Voor een kwalitatieve groei is meer ruimte nodig. Een kwalitatieve grappa moet 
meerdere jaren liggen en daar moet dan dus ook de ruimte voor zijn. In het plan van de Langeberg is de 
ondergrondse bebouwing meegenomen die daarvoor nodig is. Het is nu aan de raad om in de basis 
medewerking te verlenen en dan zal een en ander ook in het kader van het bestemmingsplan nog verder 
worden uitgewerkt. 
 
De heer Op den Camp vraagt of dat betekent dat de eerste grappa pas over een aantal jaar gereed is. De 
heer Beurskens geeft aan dat ze al een aantal jaar bezig zijn. Het eerste vaatje grappa stamt uit 2007. Nu 
zitten ze op 2000-3000 liter. De bedoeling is dat straks alles naar Langeberg gaat. 
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De heer Op den Camp geeft aan dat hij de zorgpunten in de presentatie mist. De dagvoorzitter geeft aan 
dat in de presentatie eerst de positieve punten zijn benoemd en daarna de zorgpunten waarop ook de 
beheersmaatregelen zijn benoemd. 
 
De dagvoorzitter vraagt aan initiatiefnemers en gemeente of zij voelen voor het organiseren van een 
sessie met bureau Heusschen*Copier. De heer Van der Molen geeft aan dat die presentatie eigenlijk al 
was gepland voor vandaag maar dat dat agendatechnisch niet mogelijk bleek. Hij neemt die uitnodiging 
dus graag aan. Wethouder Thomas geeft aan dat de gemeente graag bereid is om die afspraak te 
faciliteren om het verhaal rond te maken. De dagvoorzitter geeft aan de griffier zal inventariseren wie 
belangstelling heeft voor die sessie. 
 
De dagvoorzitter vraagt wat de raadsleden nog nodig hebben op weg naar 8 juni. Het is nu aan de raad 
om een principestandpunt in te nemen op basis van een zorgvuldig documentatie- en informatieset. De 
heer Jongen geeft dat het voor nu voldoende is en of hij daar eventueel op een later moment op kan 
terugkomen. De heer Op den Camp geeft aan hij graag meer contact met bewoners had gezien. Als 
raadslid moet hij kunnen wegen. De dagvoorzitter geeft aan dat ook hij niet met dé bewoners als groep 
heeft kunnen spreken. Mede omdat de bewoners verdeeld zijn. Er zijn volgens hem bewoners die zeggen 
‘never, nooit’, bewoners die zeggen ‘ja, mits’ en bewoners die zeggen dat het eerst aan de raad is om een 
standpunt in te nemen en daarna graag het gesprek aangaan. Als onafhankelijk voorzitter kan hij 
aangeven dat in de bijeenkomst van vanavond de resultaten van de dialoog zo objectief mogelijk zijn 
gedeeld.  
 
De dagvoorzitter vraagt of er nog verdere technische vragen zijn en, zo dan niet het geval is, of dat 
betekent dat er naar 8 juli toe ook geen behoefte meer is aan een technische commissievergadering.  
De heer Stoffels geeft aan dat hij daarover graag nog ruggespraak heeft met de fractie en dat het daarna 
aan het presidium is. De heer Jongen geeft aan dat wat hem betreft de technische vragen zijn 
behandeld. Een aparte commissievergadering is wat hem betreft niet nodig als de mogelijkheid bestaat 
om eventueel nog schriftelijke vragen te stellen. 
 
De dagvoorzitter geeft de deelnemers de gelegenheid om terug te blikken op de avond dan wel 
afsluitend de gelegenheid om nog aanvullende opmerkingen te maken (spreekwoordelijke rondvraag).  
Partijen geven aan dat ze alles naar voren hebben kunnen brengen wat ze wilden en verder geen gebruik 
meer wensen te maken van de rondvraag omdat alles voor dit moment aan de orde is geweest. 
 
Voerendaal, 8 juni 2021 


